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Referat forskningsudvalgsmøde 
Onsdag den 14. august, 2024 kl.9.00-11.00 

 Teams møde 
 
Til stede: Jakob Skjøtt-Larsen, Lars Uggerhøj, Anja Jørgensen, Michael Hviid Jakobsen, Sune 
Qvotrup, Mia Arp Fallov, Dorte Caswell, Maria Appel Nissen, Ninna Meier, Cirkeline Kappel 
Gæst: Anette Marcher Jensen (AAU-kommunikation) 
Fravær: Pia Ringø 
 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
 
Referat godkendt 
 
 

2. Godkendelse af referat (bilag) 
 
Referat godkendt 
 

 
3. Besøg fra AAU-kommunikation – funktion og ydelser (oplæg 9:10-9:40) 

 
Fortæller kort om ændringer at vi ikke længere har kommunikations: Anna vores kontaktperson 
 
Funktionspostkasse: Mailadresse: Brug denne hvis der er spørgsmål. 
 
Anette Marcher fortæller om baggrunden for omorganisering og om strategisk kommunikation der 
har impact. Vigtigt at gøre sig bevidst hvorfor man kommunikere, hvad og til hvem (målgruppen). 
Kan målgruppen bruge det til noget? 
 
(kan vi få slides, så vi kan sende ud?) 
 
DC: Jeg har forsøgt flere gange at få hjælp til kommunikation. Men får at vide at den slags gør vi 
ikke. Dorte kommer med eksempel på stor konference. Journalister kom fra specialområdet men 
vores egen organisation kunne ikke prioritere det. Når vi har nogle events. Og når vi har 
eftervidereuddannelser der skal udvikles, så får vi heller ikke hjælp. Centraliseringen har gjort at vi 
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har bevæget os væk fra substansen og at vi så selv skal gøre det. Der er en strukturel problematik i 
organiseringen. 
 
Lars Uggerhøj: Vil gerne supplere, da vi havde Charlotte fik vi hjælp. Jeg har selv kontaktet jer 
vedr. en stor bevilling efter opfordring fra fakultetet. Jeg fik ikke engang et svar. Alt hvad der ligger 
uden for definerer I som erhvervslivet. Det er altså ikke dem vi beskæftiger os med. Det giver et 
forkert signal at alt vi har uden for universitet bliver kaldt erhvervsliv. Vil opfordre til at I også går 
offentlig myndigheder ind i slides. 
 
JSL: Noget der er sket er at det er fokuseret kommunikation og nogle nedslagspunkter. Det fungerer 
godt hvor der er fokus. Men så er der også alle de andre ting der skal løftes i forhold til 
kommunikation. Der er noget der falder ved siden af. Eksempelvis løbende aktiviteter. 
 
NM: Du må også godt ringe til mig. Jeg har også en træls oplevelse. Gad vide hvor alle de frivillige 
og offentlige organisationer er hende? 
 
MAN: I retningen af det Jakob siger. Vigtigt at I sætter en streg i forhold til volumen. Men at i 
hjælper med nogle udordrende kommunikationsopgaver. 
 
AJ: Jeg er blevet hjulpet professionelt af AAU kommunikation. Men husk at melde tilbage til os. 
 
Hvad er den strategiske dagsorden på ISSA? Nu har vi talt med Jakob og Mia om at det skal være 
Kriminologi. Vi skal nok orientere om hvorledes det kommer til at foregå. 
 
AM: Helt praksis: Vi vil gerne have at I benytter funktionspostkassen. 
Når vi taler om strategiske dagsordener så er vi opsøgende. Men alt andet der skal I selv henvende 
jer. 
 
Bevillinger, priser og udnævnelser. Ikke godt i forhold til presse men linked in bedre kanal og andre 
sociale medier. 
 
JSL: Strategiske indsatser er et rul (nedslag i perioder). Så der kommer nye til. 
 
AM: 50% af ressourcer går til strategisk arbejde og resten går til alt andet. 
 
Cirkeline: Stadig mulighed for hurtige nyheder. Online formular på intranet. 
 
 

4. Nyt fra instituttet 
 

Jakob gennemgår nyansættelser (bed ham om oversigt) 
 
AJ: Bemærker at der ikke er mange stillinger der har noget der hedder sociologi og vi har mange 
timer i bankerne. 
 
JSL: Der er ikke mange stillinger til SOC fra instituttet. Men så er der nogle stillinger til SOC fra 
eksterne bevillinger. 
 
MAN: Ja, vi skal have kigget på timebankerne. 
 
Der er sendt invitation rund til talentprogrammet. PHD maks 5 år efter. Kan kandidere til det. Så 
kan man indstille og søge. Første korte præsentation deadline her den 26 august. Jakob ser efter 
template og sender mere info ud. 
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5. Kvalitetssikring ansøgninger ekstern finansiering (panel og proces) 

 
Se bilag A og Bilag B 
 
Vi skal have taget stilling til hvad vores tilbagemelding skal være jf. Bilag A 
 
MAN: forventning og krav at forskningsgruppe skal læse – understreg det 
 
Sune: god ide at løfte kvaliteten på de eksterne ansøgninger. Der kan også være et helt legitimt 
sorterings hensyn. Det er vigtigt at det ikke bliver en ekstra stor arbejdsopgave for alle. Minimum et 
review. Vigtigt at det man læser er den egentlige ansøgningstekst. Det her med møde engang i 
semester er det nødvendigt. 
 
NM: Første vurdering 
 
Panel er fint 
 
AJ: Faglig relevant sparing 
 
Synes det fungerer fint overordnet nu! 

 
6. Forskerdeltagelse ved topmøder (overblik) 

 
 
Vil samle oplysninger 
 

 
7. Nyt fra forskningsgrupperne  

 
Sune: vigitgt at sige jeg overtager lederskab i castor. Hjemtaget velux kernegruppe. Vi får forsker 
tilknyttet camilla friis bak, fra AMFF. Suni (efternavn) bliver tilnyttet igen.  
 
DC: afholdt semiar i aalborg 200 deltagere. Samlede præsentation af CUB igennem de siste 4½ år. 
Gentager i KBH  i september. Reklame for to særskilte moduler som vi kommer til at køre i forået i 
2025. Hvor vi får flere erfaringer til eftervidereuddannelse. Vi afsluttede AP møllerfondsbevilling. 
Vi er 6 kommuner vi gerne vil samarbejde med. En bevilling på 2.2 mill om året i en årrække frem.  
 
AJ:  
 
Michael: Vi er en ekstraordinær lille gruppe. Vi publicerer rigtig meget.  Tænker på forskning i 
synsnedsættelse. 
 
NM: Nye kollegaer: Nanna. Ellers fortsætter vi aktiviteter, akademisk miljø, stor konference til os i 
januar som vi skal løfte inden for vores felt. 
 
AJ: HPQ: fik sapere aude bevilling. Anders har afleveret phd stipendiat. Rolf er i gang med at lave 
en innovationsfondsansøgning, laver stor undersøgelse interview i exit projektet. Præsenterer det for 
overbygning i sociologi.  
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LU: Har fået bevilling på Marie Curies (15 phd i alt) samarbejde med 6 europæriske lande. Vi har 
tre phd. Vi fik ikke advances hjem denne gang. 
 
 
JSL: Enormt positvt med eksterne bevillinger. Mange søger og mange har succes.  
 

8. Evt.  
 
 
 

9. Punkter til næste møde 
 
 


